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Krap een week voor de alge
mene beschouwingen werd de 
raad onaangenaam verrast door 
een informatienota van het 
college over een extra tegen
valler van 2,1 miljoen euro in 
de jeugdzorg. Waarmee het al 
bekende tekort in de jeugdzorg 
verdubbeld werd. "Schokken
de cijfers", zo betitelde Ingrid 
Hartlief van coalitiepartij D66 
de nieuwe informatie. "Ter
wijl het net wat beter ging. Dit 
maakt mij minder optimistisch." 
De oppositiepartijen waren nog 
kritischer. "We hebben er nog 
nooit zo slecht voorgestaan", 
mopperde Jeroen Rooijakkers 
(PvdA). Hij verweet het college 
een lakse houding en het lang 
ontkennen van de (financiële) 
problemen in de jeugdzorg, 
waar vrijwel alle gemeenten in 
de regio mee te kampen heb
ben. Herman Kootkar (Samen
werkend Veldhoven) hekelde 
eveneens de zeer late infor
matie door het college over de

tekorten. "Er zijn wel plannen, 
maar ik zie geen actie!"

VSA-fractieleider Ab Hofman 
stelde klip en klaar geen verant
woording voor deze begroting 
te kunnen nemen. "Het college 
had direct moeten aangeven 
dat er niets meer te investeren 
valt. De raad die volgend jaar 
aantreedt krijgt een dramati
sche erfenis en moet direct 3 
miljoen bezuinigen. Waarom 
wordt er niet gezocht naar een 
structurele dekking?" Gerard 
Slegers (CDA) noemde de voor
gestelde 'greep in de reserves' 
de makkelijkste weg om het te
kort aan te zuiveren. "In 2014 
hadden we nog 45 miljoen euro 
aan spaargeld in kas. In 2021 
is dat bedrag geslonken tot 16 
miljoen. In die periode is dus bij
na 30 miljoen euro verbrand."

OOK COLLEGE WERD VERRAST
De wethouders Hans van de 
Looij (GBV, jeugdzorg) en Piet

VVD-raadslid Maarten Prin
sen - indiener van de motie 
- opperde dat met name de 
groeiende groep ouderen pri
ma van de sportvoorzieningen 
gebruik zou kunnen maken.

Meer bewegen door 
ouderen is immers 

doelstel
ling van de 
gemeente.

een

Met 21 - 6 
werd de motie 

aangenomen. 
Alleen VSA

zag de motie niet zo zitten. Ui
terlijk in het eerste kwartaal van 
2018 informeert het college de 
raad of er inderdaad behoefte 
bestaat om sport- en wijkac- 
commodaties overdag beter te 
benutten.

CLIËNTONDERSTEUNING
Rond die tijd moet het college 
ook hebben uitgevogeld of er 
extra (financiële) ondersteu
ning nodig is voor vrijwilligers
organisaties die aan cliënton- 
dersteuning doen. Een motie 
met die strekking van GBV,

Veldhoven
Begroting 2018-2021
aangenomen met tegenstemmen oppositie

Tekort in jeugdzorg slaat 
miljoenengat in begroting
Het onverwacht hoge tekort in de jeugdzorg heeft de behandeling van de begroting 2018 - 2021 op 
7 november beheerst. Het tekort slaat een gat van bijna 4 miljoen in de begroting, dat het college 
van B&W vooral wil dempen met een beroep op de vrije algemene reserves. De oppositiepartijen 
zijn het daar niet mee eens. Zij stemden op één man na tegen de begroting, die daarmee met 15 voor 
en 12 stemmen tegen werd aangenomen.

Wijman (D66, financiën) had
den kortom heel wat uit te leg
gen. Zij zeiden 'net zo onaan
genaam verrast' te zijn door 
het recente extra tekort als de 
raad. Wijman legde uit waar de 
tegenvaller van C 2,1 miljoen 
vandaan komt: er zijn meer 
kinderen dan verwacht door
verwezen naar de jeugdzorg 
(9 ton), zorgverleners hebben 
8 ton méér gedeclareerd en de 
vergoeding van de rijksover
heid valt 4 ton lager uit. Kon 
tot begin 2017 het tekort in 
de jeugdzorg worden aange
zuiverd door overschotten op 
andere plaatsen in het sociaal 
domein door het zogeheten so
ciaal deelfonds, sinds een half
jaar kan dat niet meer doordat 
het fonds leeg is.

Van de Looij (GBV) benadrukte 
dat de gemeente op tweederde 
van de jeugdzorgkosten geen 
enkele invloed heeft: het ver
wijzen van kinderen naar pro
fessionele hulp gebeurt door 
de dokter of na een gerechte
lijke uitspraak. En zorginkoop 
gebeurt in regionaal verband. 
Hierop heeft de gemeente geen 
grip. "Maar ik snap de zorgen 
van de raad. We hebben nog 
nauwelijks tijd gehad om ons 
te beraden, maar er komt ze
ker een pakket maatregelen uw 
kant op", aldus Van de Looij.

Met een door alle fracties in
gediende motie van de PvdA 
drong de raad zelf al aan op een 
betere vroegsignalering en pre
ventie bij jongeren. Ook moet

Op dinsdag 7 november heeft de gemeenteraad de begroting 
2018-2021 vastgesteld. De discussie ging vooral over de tekor
ten in de jeugdzorg, de bedrijfsvoeringskosten en de voorgestel
de bezuinigingen op milieu, groen en veiligheid.

Met 'Raadsnieuws' heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten geen letterlijk verslag, maar 
een impressie van de raadsvergadering. Ze zijn geschreven door 
een onafhankelijk journalist in opdracht van de gemeente.

door goede afstemming met 
verwijzers onnodige opschaling 
naar gespecialiseerde (en dus 
dure) zorg worden beperkt.

GAT DICHTEN KOST TIJD
Een andere motie van de op
positie haalde het niet. Daarin 
verlangden de vier fracties om 
eind januari 2018 een aange
paste 'reële begroting' neer te 
leggen, waarin de structureel 
lijkende zorgkosten worden ge
dekt door 'structurele baten'. 
Daar konden de coalitiepartijen 
GBV, VVD en D66 en het colle
ge echter niet in meegaan. "Dat 
is domweg niet haalbaar, het fi
nanciële gat is echt te groot om 
dat op zo een korte termijn te 
dichten", betoogde wethouder 
Mariënne van Dongen (GBV).

Ondanks een bemiddelings
poging van Herman Kootkar - 
"het gat helemaal dichten hoeft 
ook niet, als het begin er maar 
is" - weigerde de coalitie zich 
hier op vast te pinnen: de mo
tie werd met 15 - 12 verwor-

pen. CDA'er Ton Bolsius stemde 
als enige van de oppositie mee 
met de coalitie. Even daarvoor 
had hij ook als enig raadslid uit 
de oppositie vóór de begroting 
gestemd; waarmee de krappe 
meerderheid van de coalitie met 
één stem ietsje ruimer werd.

De raad heeft wel de toezeg
ging op zak dat het college in 
januari met de raad in gesprek 
gaat over hoe de tekorten in de 
jeugdzorg aan te vliegen. Het 
lijdt geen twijfel dat de zorg- 
wethouders Van de Looij en 
Van Dongen tegen die tijd pitti
ge gesprekken met hun profes
sionele partners in de jeugdzorg 
en Wmo achter de rug hebben. 
Een van de doelen is versterking 
van de basisstructuur in de zorg.

En wie weet volgen zij de sug
gestie van D66 om eens te 
kijken in Son en Breugel en 
Nuenen. Dat zijn gemeenten 
in Zuidoost-Brabant waar de 
jeugdzorg wel zwarte cijfers 
schrijft.

'Kantines en wijkcentra beter benutten'
Sportvelden en sportkantines staan overdag vaak leeg. Hetzelfde geldt voor wijkcentra. Per motie 
verzoekt de raad het college om te onderzoeken of deze over de gemeente verspreide accommoda
ties niet beter kunnen worden benut voor activiteiten.

CDA en PvdA werd unaniem 
aangenomen.

Cliëntondersteuning wordt te
genwoordig niet alleen inge
vuld door professionele partijen 
als GGzE en MEE maar ook 
door vrijwilligers van de ou
derenbonden en SWOVE. Een 
overweging onder de motie 
is dat er binnenkort een einde 
komt aan subsidiëring vanuit de 
provincie voor scholing van vrij
willige cliëntondersteuners. Een 
gemeentelijke bijdrage kan dan 
soulaas bieden.

De portefeuillehouders v.l.n.r. Ad van den Oever (VVD), Hans van de Looij (GBV), 
Mariënne van Dongen (GBV) en Piet Wijman (D66).

Prominentere plek voor milieu
Coalitiepartij D66 en oppositiepartij VSA vonden elkaar in een 
motie om milieu en duurzaamheid een prominentere plaats te 
geven in het gemeentelijk beleid. Zij kregen bijna de hele raad 
achter zich, op de PvdA-fractie na. Die vond de motie te vaag 
geformuleerd.

Volgens Wendy van der Grinten (VSA) is het energieverbruik in 
Veldhoven in verhouding met andere gemeenten hoog. Zij pleit 
voor een herijking van het milieubeleid rond de nieuwe klimaat- 
doelen die in het Klimaatakkoord van Parijs zijn afgesproken. Wet
houder Piet Wijman van Milieu ging weifelend akkoord. "We doen 
al veel aan duurzaamheid. Dat is geen apart doel, 
maar een integraal onderdeel in alle facetten van het 
gemeentelijke beleid."

Overigens werd eerder een amendement van VSA 
en PvdA verworpen om een voorgenomen bezui
niging van 30.000 euro op het milieu-uitvoerings- 
programma te schrappen.
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Belastingdruk in Veldhoven relatief laag

Geen extra verhoging OZB
Toen een halfjaar geleden de VVD in de plaats van VSA als nieuwe coalitiepartij aanschoof bij GBV 
en D66, stelde de VVD-fractie als voorwaarde dat de onroerend zaakbelasting (OZB) in 2018 niet 
met 2,5% extra zou worden verhoogd. In 2015, '16 en '17 was dat wel het geval. De OZB stijgt nu 
alleen met de inflatiecorrectie van 1,6%.

Oppositiepartij PvdA probeer
de nog die extra verhoging er 
toch door te krijgen. In een 
door Samenwerkend Veldho
ven mee ingediende amende
ment pleitte PvdA-fractieleider 
Jeroen Rooijakkers voor de 
2,5% hogere OZB, die onge
veer 230.000 euro in het ge
meentelijk laatje zou brengen. 
"Mensen met een eigen huis 
van ongeveer 3 ton gaan dan 
op jaarbasis twee tientjes méér 
betalen. Wat ís dat nou, als je 
kijkt naar het woongenot en de 
aangeboden voorzieningen? 
En met die extra opbrengst 
hoef je niet te bezuinigen op 
bijvoorbeeld milieu en onder
houd van openbaar groen en 
wegen", aldus Rooijakkers.

Veldhoven hanteert al jaren 
een relatief laag OZB-tarief. 
Slechts 12 van de bijna 400 
gemeenten in Nederland heb
ben nóg lagere woonlasten 
dan Veldhoven - een feit dat

Bron: Nu.nl

de VVD-fractie graag aanhaalt. 
Rooijakkers: "Het lijkt er soms 
op dat de VVD Veldhoven Ne
derlands kampioen lage woon
lasten wil maken. Terwijl we 
ook na 2,5% verhoging met 
onze lokale heffingen heel aan
trekkelijk blijven voor inwoners 
en bedrijven."

Het PvdA-amendement werd 
met 24 - 3 weggestemd.

BELASTINGTARIEVEN 2018 
De onroerend zaakbelasting
(OZB) stijgt in 2018 met 1,60^

Bij de afvalstoffenheffing is een
100% kostendekking bereikt. 
In 2018 komt het basistarief uit 
op C 181,13 en het klikotarief 
op C 194,76. Vanwege in voor
gaande jaren behaalde voorde
len kan een bedrag van C 4,86 
aan de burgers worden terug
gegeven. Dat bedrag komt in 
mindering op de aanslag Ge
meentebelastingen 2018.

Door hogere tarieven kan ook 
de rioolheffing 100% kosten
dekkend worden. Het nieuwe 
tarief voor een gemiddeld 
huishouden bedraagt in 2018 
C 146,38, een stijging van 
4,69% ten opzichte van dit 
jaar. Ook hier kan door eerder 
behaalde voordelen een bedrag 
aan de burgers worden terug
gegeven. Elk huishouden krijgt 
C 21,08 korting op de aanslag 
Gemeentebelastingen 2018.

Om de hondenbelasting volle
dig kostendekkend te houden, 
stijgt het tarief voor het hou
den van een hond in 2018 met 
70 cent naar C 83,23.

Om een betere kostendekking 
in de begraafrechten te realise
ren, worden in 2018 de tarieven 
met 10% verhoogd. Zodoende 
kan de gemeente het gewenste 
uiterlijk van begraafplaats De 
Hoge Boght handhaven.
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Bezuinigingen op veiligheid, 
groen en wegen gaan door
Een aantal amendementen van VSA om enkele 
bezuinigingen op de begroting 2018 terug te 
draaien, hebben het niet gehaald. Hoewel de 
gehele oppositie zich erachter schaarde, wer
den ze met de kleinst mogelijke meerderheid 
van 14-13 verworpen. Zo nipt is de meerderheid 
van de coalitie sinds de VVD 'aan boord' is ge
komen.

Bij het amendement om een bezuiniging van 50.000 euro op 
groen, wegen en verlichting te schrappen, was de PvdA mede-in- 
diener. Jeroen Rooijakkers (PvdA) betoogde betoogde dat Veldho
ven vooral hoog scoort met klachten over matig groenonderhoud 
(1000 stuks) en kapotte verlichting (950 stuks). "Als er verder 
wordt bezuinigd op de staat van onderhoud, zullen die klachten 
zeker toenemen", aldus de PvdA-fractievoorzitter.

Raadslid Adriënne van Pelt (D66) wierp tegen dat veel van die 
'klachten' gewoon meldingen zijn, bijvoorbeeld als ergens een 
straatlantaarn niet brandt. Dat bevestigde wethouder Hans van de 
Looij (GBV). "Als wij die lamp snel vervangen, zal de burger tevre
den zijn." Volgens hem is de bezuiniging verantwoord en kan het 
onderhoud best een tandje minder.

'VEILIGHEID IS KERNTAAK'
Ook de in de begroting opgenomen besparing van 30 mille op 
veiligheid gaat gewoon door. VSA wilde die bezuiniging van tafel 
omdat veiligheid een kerntaak is van de gemeente en minder geld 
afbreuk doet aan de Veldhovense kwaliteit. Volgens raadslid Wim 
Peters (VSA) is een toename gemeld van mensen met verward ge
drag en overlastgevende jeugd.

Burgemeester Letty Demmers zei zich te willen houden aan de eer
der door haar voorganger Mikkers gemaakte afspraken. Daar hield 
ook de coalitie zich aan, waarmee het voorstel was verworpen.

De raad was het in ruimere meerderheid evenmin eens met het 
VSA-voorstel om te bezuinigen op sportactiviteiten. Met het hier
door vrijkomende bedrag van 90 mille dacht de fractie dekking 
te hebben gevonden voor haar hierboven genoemde plannen om 
elders besparingen terug te draaien. Met hetzelfde doel probeerde 
de fractie vergeefs om het raadsbesluit voor de bouw van een ki
osk bij kinderboerderij De Hazewinkel terug te draaien.
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De begroting 2018 werd aangenomen met 15 stemmen voor en 12 stemmen tegen.


